
 Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie školstva a mládeže pri MsZ v Trenčíne 

konaného dňa 06. 12.  2022 

 

Prítomní:    Bc. Mária Machová – predsedníčka komisie 

    Patrik Žák, B.S.B.A. – poslanec MsZ 

    Ing. Miloš Mičega – poslanec MsZ 

                               Ing. Veronika Žák Sučanská, MBA – odborník 

    Mgr. Miriam Mičudová - odborník 

                   PaedDr. Martina Blažejová – garant komisie 

    Ing. Ľubica Horňáčková – garant komisie 

 

Hostia:   Jakub Halgoš – referent pre šport a mládež 

    Ing. Ivana Latkóczyová – projektový manažér 

    Ing. Milan Ovseník – projektový manažér 

    Ing. Martin Sedláček – vedúci SO pre IROP 

    Mgr. Renáta Kaščáková – zástupca spracovateľa PHRSR   

    

 

Program:     

 

1. Privítanie, otvorenie, schválenie programu 

 

2. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Trenčín č. 30/2022, ktorým sa mení a 

dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie mesta Trenčín 20/2019 o určení výšky príspevku na 

čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmienky úhrady v 

školskej jedálni a výdajnej školskej jedálni v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Trenčín 

 

3. Rôzne 

 

4. Uznesenie, záver 

 
 

1. Privítanie, otvorenie a schválenie programu 

 

 Rokovanie komisie otvorila predsedníčka komisie Bc. Mária Machová, privítala členov 

komisie a prítomných hostí. Skonštatovala, že komisia školstva a mládeže je uznášaniaschopná. 

Následne oboznámila prítomných s programom a dala hlasovať za jeho schválenie tak ako bol 

navrhnutý. 

 

Hlasovanie: 

Za: 4 (Bc. Mária Machová, Patrik Žák, B.S.B.A, Ing. Veronika Žák Sučanská, MBA, Mgr. 

Miriam Mičudová)                                     

Zdržal sa: 0                                  

Proti: 0 

 

Komisia školstva a mládeže schvaľuje program  rokovania.  

 



Predsedníčka komisie predniesla návrh na doplnenie dvoch bodov do programu: 

- Návrh programového rozpočtu Mesta Trenčín na roky 2023 – 2025 ako bod č. 3 

- Aktualizácia PHRSR (PRM), vrátane Záverečného stanoviska OÚ Trenčín – SEA 

a Integrovaná územná stratégia Mestskej funkčnej oblasti Trenčín do roku 2029 ako bod 

č. 4 

Následne dala predsedníčka o doplnení dvoch bodov do programu rokovania hlasovať. 

Hlasovanie: 

Za: 4 (Bc. Mária Machová, Patrik Žák, B.S.B.A, Ing. Veronika Žák Sučanská, MBA, Mgr. 

Miriam Mičudová)                                     

Zdržal sa: 0                                  

Proti: 0 

 

Komisia školstva a mládeže schvaľuje doplnenie dvoch bodov do programu rokovania.  

 

O 14.35 hod. prišiel Ing. Mičega 

 

2. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Trenčín č. 30/2022, ktorým sa mení a 

dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie mesta Trenčín 20/2019 o určení výšky príspevku 

na čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmienky úhrady 

v školskej jedálni a výdajnej školskej jedálni v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Trenčín 

 

 Ing. Horňáčková predložila členom komisie Návrh Všeobecne záväzného nariadenia 

mesta Trenčín č. 30/2022, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie mesta 

Trenčín č. 20/2019 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku 

na režijné náklady a podmienky úhrady v školskej jedálni a výdajnej školskej jedálni 

v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Trenčín. Mesto Trenčín ako zriaďovateľ základných 

a materských škôl je povinné zabezpečiť stravovanie žiakov a detí. Stravovanie bolo doteraz 

rozdelené do troch finančných pásiem. Vzhľadom na to, že stúpli ceny potravín, Ministerstvo 

školstva vedy, výskumu a športu SR zverejnilo aktuálne päť finančných pásiem. Po porade 

s vedúcimi školských jedální bolo navrhnuté zaradiť základné školy a materské školy do 

stravovacieho pásma č. 3 pre každú kategóriu – deti materských škôl, prvý stupeň základných 

škôl a pre druhý stupeň ZŠ. Taktiež aj dospelí stravníci, ktorí sa budú stravovať podľa 

finančného pásma B – diétne stravovanie 3. pásmo. Výška režijných poplatkov sa zatiaľ 

nemenila. 

Predsedníčka komisie sa zaujímala, ako je to v prípade, že zamestnanci nechcú odoberať stravu. 

Ing. Horňáčková – v prípade, že zamestnanec nemá potvrdenie od lekára, že sa nemôže 

stravovať v školskej jedálni, príspevok na stravné mu nie je nijako inak nahradený. Stravný 

lístok, alebo finančný príspevok zamestnanci dostávajú len v prípade, že školská jedáleň nie je 

v prevádzke.  

Mgr. Miriam Mičudová sa zaujímala, či je strava, ktorá je dovážaná do materských škôl niekým 

kontrolovaná (konkrétne sa zaujímala o súkromné materské školy). 

Ing. Horňáčková – do materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Trenčín sa strava 

dováža len do dvoch. Za hygienu zodpovedajú vedúce školských jedální. V súkromných 

materských školách si za dodržiavanie hygienických požiadaviek zodpovedajú zriaďovatelia.  

 

Predsedníčka komisie dala hlasovať o Návrhu všeobecne záväzného nariadenia mesta 

Trenčín č. 30/2022, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie mesta Trenčín 

20/2019 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na režijné 

náklady a podmienky úhrady v školskej jedálni a výdajnej školskej jedálni v zriaďovateľskej 

pôsobnosti mesta Trenčín. 



 

Hlasovanie: 

Za: 5 (Bc. Mária Machová, Patrik Žák, B.S.B.A, Ing. Veronika Žák Sučanská, MBA, Mgr. 

Miriam Mičudová, Ing. Miloš Mičega)                                     

Zdržal sa: 0                                  

Proti: 0 

 

Komisia školstva a mládeže odporúča Mestskému zastupiteľstvu Trenčín schváliť Návrh 

Všeobecne záväzného nariadenia mesta Trenčín č. 30/2022... 

 

3. Návrh programového rozpočtu Mesta Trenčín na roky 2023 – 2025 

 

 Ing. Horňáčková – základné školy sú financované ako prenesené kompetencie z 

prostriedkov Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR. Školské kluby detí, školské 

jedálne, centrá voľného času, základné umelecké školy a materské školy sú financované ako 

originálne kompetencie zriaďovateľa. Mesto Trenčín financuje tieto originálne kompetencie z 

podielových daní. 

 Patrik Žák, B.S.B.A doplnil zmeny v odmeňovaní. V tomto roku to boli bonusy vo výške 

500 euro a 350 euro, ktoré zatiaľ neboli kryté štátnym rozpočtom. Rovnako aj zníženie počtu 

detí v oddeleniach školských klubov detí, na základe čoho bolo potrebné vytvárať nové 

oddelenia a prijímať ďalší personál. 

Ing. Horňáčková – od nového roka sa zvyšujú platy pedagogických zamestnancov o 

10 % a u nepedagogických o 7 %. Od septembra sa budú zvyšovať o ďalších 12 % u 

pedagogických zamestnancov a u nepedagogických zamestnancov o 10 %. Pri originálnych 

kompetenciách je navýšenie miezd financované z podielových daní zriaďovateľa. 

Bc. Machová – v rozpočte je aj obnovenie plavárne na ZŠ, Na dolinách. 

Žák, B.S.B.A uviedol, že je to rozpočet na projektovú dokumentáciu na obnovenie 

plavárne na základe vzniknutej požiadavky mestskej časti Západ, resp. sa neskôr opravil, že 

tento rok idú peniaze na PD na kotolňu na ZŠ Na Dolinách a v budúcnosti sa zvažuje pripravenie 

projektovej dokumentácie pre rekonštrukciu plavárne. 

Ing. Horňáčková – na Základnej škole, Ul. L. Novomeského sa plánuje plaváreň spustiť. 

V dôsledku navýšenia poplatkov za energie sa štyrikrát pripravovalo dohodovacie konanie a 

finančný výsledok z toho nebol. Momentálne už máme finančné prostriedky, ktoré budú 

poskytnuté štátom na dofinancovanie energií. 

Ing. Mičega – v rozpočte nie je naprojektovanie plavárne na ZŠ, Na dolinách v textovej 

časti pod Školstvom (je uvedená pod kapitolou Šport). V kapitole Školstvo je len položka 

vzduchotechnika na ZŠ, Ul. L. Novomeského.  

Ing. Mičega sa ďalej zaujímal akým spôsobom reflektuje tento rozpočet na zabezpečenie 

bezpečnosti na školách, či je v rozpočte vyčlenená nejaká čiastka na zabezpečenie bezpečnosti 

na školách. Akou formou sa rieši bezpečnosť na školách.  

 Patrik Žák, B.S.B.A uviedol, že školy si dofinancovávajú kamerové systémy z vlastných 

rozpočtov.  

 Ing. Horňáčková uviedla, že v uplynulom školskom roku sa dopĺňal kamerový systém 

na ZŠ, Na dolinách. 

 Ing. Mičega – kamerový systém nevie zabezpečiť bezpečnosť škôl. Na základe neho 

vieme len vyhodnotiť situáciu, ktorá sa už stala. Vedia riaditelia škôl, že je potrebné riešiť 

otázku zabezpečenia budov počas prevádzky školy? Akým spôsobom riešia bezpečnosť? 

 Ing. Horňáčková – počas vyučovania sú vchody do budov zamknuté a niektoré školy 

majú aj vrátnikov. Nijaké špeciálne požiadavky neboli od riaditeľov škôl predložené. 



 Ing. Mičega – máme telocvične, jedálne, školské kluby detí, vstupy do budov, ktoré nie 

sú nijako zabezpečené. Vieme síce zabezpečiť hlavné vstupy, ale to nie je postačujúce.  

 Mgr. Mičudová sa zaujímala ako si Ing. Mičega predstavuje zabezpečenie bezpečnosti 

na školách. 

Ing. Mičega – komunikovať s riaditeľmi, zistiť či cítia potrebu to riešiť a následne 

fyzicky prejsť školy. Ak sa stane, že sa cudzia osoba dostane do školy a napríklad dvere medzi 

jedným a druhým traktom nie sú nijako zabezpečené je nevyhnutné to riešiť. Vymeniť dvere za 

dvere s nerozbitným sklom a zabezpečiť ich tak, aby sa cez dvere nedostali žiadne cudzie 

osoby.  

Ing. Horňáčková – z vlastnej skúsenosti viem, že vchody majú riadne zabezpečené. Do 

budúcna zistíme požiadavky riaditeľov škôl a budeme navrhovať možnosti, ako zvýšiť 

bezpečnosť na školách. 

Ing. Mičega navrhol vyčleniť nejaké financie v rozpočte, ktoré by boli určené práve na 

riešenie bezpečnosti na školách. 

Ing. Horňáčková – zo strany škôl ale neboli žiadne požiadavky na takýto druh využitia 

finančných prostriedkov. 

Ing. Mičega – do dvoch škôl (ZŠ, Veľkomoravská a ZŠ, Hodžova) sa dostal úplne bez 

problémov. Nie sú zabezpečené vchody od kuchýň, zadné a bočné vchody. Sú to veci, na ktoré 

je potrebné riaditeľov, pedagógov a ostatných kompetentných upozorniť. Možno by bolo 

riešením zabezpečiť odborníka (projektanta), ktorý by navrhol nejaké riešenie akým spôsobom 

zabezpečiť školy (výmenou niektorých dverí a pod.). 

Patrik Žák, B.S.B.A – súhlasí s potrebou riešiť bezpečnosť na školách, ale je nevyhnutné 

brať do úvahy aj prevádzku školy a veľký pohyb na školách aj počas popoludnia (rôzne krúžky 

a pod.). V každom prípade je táto téma na diskusiu s riaditeľmi škôl. 

Ing. Mičega navrhuje do rozpočtu vyčleniť na položku 716 istú sumu finančných 

prostriedkov, ktorá bude určená na zabezpečenie bezpečnosti na školách. Minimálne to bude 

signál, že mesto Trenčín a komisia školstva majú záujem riešiť bezpečnosť na školách.  

Patrik Žák, B.S.B.A odporúča začať diskusiou a možno do toho zapojiť aj mestskú 

políciu. Bc. Machová navrhla tiež poveriť mestskú políciu obhliadkou budov a na základe 

zistení navrhnúť nejaké odporúčania.  

Ing. Mičega – pôvodne chcel navrhnúť 30 000 euro na bezpečnosť na školách, aktuálne 

navrhuje 15 000 € (ak nie priamo na kapitálové výdavky, aspoň na nejaké štúdie, projekty 

a pod.). Skúsiť aspoň jednu školu ako príklad, čo by sa dalo pre zlepšenie bezpečnosti na 

školách urobiť. 

V diskusii Ing. Žák Sučanská, MBA navrhla zamerať sa viac na prevenciu na školách. 

 

Predsedníčka komisie dala hlasovať o návrhu vyčleniť na položku 716 sumu vo výške 

15 000 € určenú na zabezpečenie bezpečnosti na školách. 

 

Hlasovanie: 

Za: 2 (Bc. Mária Machová, Ing. Miloš Mičega)                                     

Zdržal sa: 2 (Patrik Žák, B.S.B.A, Ing. Veronika Žák Sučanská, MBA)                           

Proti: 1 (Mgr. Miriam Mičudová) 

 

Komisia školstva a mládeže neschvaľuje návrh vyčleniť na položku 716 sumu vo výške 

15 000 € určenú na zabezpečenie bezpečnosti na školách. 

 

Predsedníčka komisie dala hlasovať o Návrhu programového rozpočtu Mesta Trenčín na roky 

2023 – 2025 tak ako bol predložený. 

 



Hlasovanie: 

Za: 4 (Bc. Mária Machová, Mgr. Miriam Mičudová, Patrik Žák, B.S.B.A, Ing. Veronika Žák 

Sučanská, MBA)                                

Zdržal sa: 1 (Ing. Miloš Mičega) 

Proti: 0 

 

Komisia školstva a mládeže odporúča Mestskému zastupiteľstvu Trenčín schváliť Návrh 

programového rozpočtu Mesta Trenčín na roky 2023 – 2025. 

 

4. Aktualizácia PHRSR (PRM), vrátane Záverečného stanoviska OÚ Trenčín – SEA 

a Integrovaná územná stratégia Mestskej funkčnej oblasti Trenčín do roku 2029 

 

Predsedníčka komisie privítala hostí – Ing. Milana Ovseníka, Ing. Martina Sedláčka, Mgr. Renátu 

Kaščákovú. Zároveň uviedla, že členom komisie boli materiály zaslané a mohli sa s nimi pred 

zasadnutím oboznámiť. 

  Mgr. Renáta Kaščáková – reprezentuje spracovateľa. PHRSR je dokument, ktorý musí 

byť aktualizovaný. Ciele, vízie a priority, ktoré boli nastavené v počiatočnom období sa javia 

ako hodné nasledovania, čo preukázala aj evalvácia výsledkov. K aktualizácii sa muselo 

prikročiť aj z toho dôvodu, že nastupuje nové programové obdobie (Operačný program 

Slovensko). Aj tento súčasný dokument obsahuje analytickú a strategickú časť. Dôležitá bola 

vyhodnocovacia časť – všetky ciele a prvky, ktoré mali byť splnené podľa pôvodného plánu. 

Následne boli porovnané s programovým rozpočtom za 4-ročné obdobie. Niektoré ciele boli 

splnené až nad rámec – projekty navyše aj v rámci IROP. Táto aktualizácia integruje aj už 

existujúce čiastkové koncepcie a programy (Plán udržateľnej mestskej mobility, Komunitný 

plán, Stratégie a pod.). Tento plán musí byť v súlade s programami VÚC a potom, samozrejme, 

na národnej úrovni s cieľmi a víziami EU. V analytickej časti sú popísané všetky tieto 

východiská a tá návrhová časť (strategická) sumarizuje väčšinu mestských projektov a aj 

projektov, ktoré súvisia s Európskym hlavným mestom kultúry. 

  Ing. Ovseník – Program rozvoja mesta Trenčín, záverečná kapitola tohto dokumentu sa 

venuje finančnému plánu. Vo finančnom pláne sú identifikované zdroje na napĺňanie vízií 

a cieľov, ktoré boli navrhnuté. Najväčším zdrojom krytia programových aktivít by mal byť 

Program Slovensko prostredníctvom integrovaných územných investícií. Z tohto dôvodu je treba 

povedať, že Slovenská republika sa rozhodla ísť v novom programovom období na jeden 

program. Program Slovensko, ktorý bol Európskou komisiou schválený 23. 11. 2022. Ako 

v minulom programovom období, tak aj v tomto je umožnené, resp. až povinné aby každý 

členský štát podporoval v rámci podpory územného rozvoja aj mestské funkčné oblasti 

prostredníctvom podpory udržateľného mestského rozvoja.  

Boli identifikované tri sektorové priority a jedna prierezová. Ziskom titulu Európske hlavné 

mesto kultúry pritiahnuť do mesta aj dodatočné zdroje práve z Programu Slovensko, ktoré nemá 

ani jedna mestská funkčná oblasť, ktoré boli podporené. Sú naplánované mnohé veľké 

infraštruktúrne projekty, ktoré boli naplánované v rámci EHMK. Je nevyhnutné začať už budúci 

rok, aby mesto bolo schopné 31. 12. 2025 odovzdávať stavby, ktoré budú využívané v rámci 

programu EHMK.  

  Patrik Žák, B.S.B.A – oba dokumenty sú vlastne potrebné na čerpanie eurofondov. Kedy 

očakávame, že ministerstvá budú schopné procesovať naše žiadosti.  

  Ing. Ovseník – 23. 11. 2022 bol schválený Program Slovensko, ako tu už bolo spomenuté. 

Tento umožnil aby sa spustili procesy tvorby a schvaľovania systému riadenia. Máme ako mesto 

jednu výhodu, že tie kľúčové projektové zámery, ktoré máme nastavené idú cez Ministerstvo 

investícií SR. To rieši aj naše EHMK.  



  Patrik Žák, B.S.B.A – sú národné limity, koľko sa v tom celom operačnom programe 

môže minúť na rôzne sekcie. Školstvo malo nejakú alikvotnú čiastku. 

  Ing. Ovseník – je opatrenie v rámci Programu Slovensko, ktoré primárne ide cez 

samostatne dopytovo orientované výzvy v rámci ktorých je možné postaviť napr. jedáleň, 

telocvičňu a pod. Bola možnosť využiť na školstvo túto alikvotnú časť, avšak ak potrebujeme 

robiť koncentráciu, tak tie ostatné opatrenia, ktoré sme potrebovali riešiť – dopravu, odpady, 

infraštruktúru, nám vyčerpali celú disponibilnú alokáciu.  

  Ing. Sedláček – ak budeme projekčne pripravení v oblasti školstva, zo začiatku 

programového obdobia je veľká šanca získavať projekty. 

  Ing. Mičega – čo sa plánuje so Župným domom? Aj v rámci EHMK. Keď Trenčiansky 

samosprávny kraj vstupoval do EHMK, jeden z prísľubov bola rekonštrukcia Župného domu. 

  Patrik Žák, B.S.B.A – v budúcnosti budú prebiehať rokovania ohľadom tejto budovy. 

  Mgr. Kaščáková – v rámci PHRSR je naplánovaná obnova kultúrnej pamiatky Župný 

dom. PHRSR ráta so všetkými možnosťami, je otvorené. Je tam predpokladaná výška investície 

7 000 000 €. Je to otázka financií a priorít. 

  Ďalej sa Ing. Mičega zaujímal, či existuje nejaký mechanizmus postupu prác (jedna na 

druhú nadväzujú a jedna bez druhej sa nemôžu uskutočniť). Napríklad rekonštrukcie miestnych 

komunikácií nemôžu byť realizované bez cyklotrasy. Rekonštruoval sa chodník na Opatovskej 

ulici v TN. Pri investícii kde sa vybúralo všetko a dávali sa nové podkladové vrstvy atď. je 

neprípustné nevyužiť príležitosť posunúť chodník na pozemok mesta. Existujú nejaké 

mechanizmy, ktoré sa dajú zapracovať (aby sa predchádzalo takýmto chybám)? 

  Mgr. Kaščáková – všetky dokumenty na seba nadväzujú, ale v procese sa môže stať, že 

buď budú chýbať financie, alebo nebude možné dosiahnuť výsledný plán tak ako si ho určíme. 

 

  Predsedníčka komisie dala hlasovať o Aktualizácii PHRSR (PRM), vrátane Záverečného 

stanoviska OÚ Trenčín – SEA a Integrovaná územná stratégia Mestskej funkčnej oblasti Trenčín 

do roku 2029.  

 

Za: 5 (Bc. Mária Machová, Mgr. Miriam Mičudová, Patrik Žák, B.S.B.A, Ing. Veronika Žák 

Sučanská, MBA, Ing. Miloš Mičega)                                

Zdržal sa: 0 

Proti: 0 

 

Komisia školstva a mládeže odporúča Mestskému zastupiteľstvu Trenčín schváliť 

Aktualizáciu PHRSR (PRM), vrátane Záverečného stanoviska OÚ Trenčín – SEA 

a Integrovaná územná stratégia Mestskej funkčnej oblasti Trenčín do roku 2029. 

 

 

5. Rôzne 

 

 V bode rôzne  sa členovia komisie dohodli na termínoch a čase, v ktorých sa budú 

stretávať. Vždy v prvý utorok v mesiaci o 14:30 hod. Najbližšie sa komisia stretne 10. 01. 2023. 

 

 

 

 

 

 

 

 



6. Uznesenie, záver 

 

 Nakoľko program komisie bol vyčerpaný, predsedníčka komisie prítomným 

poďakovala za účasť a zasadnutie ukončila. 

 

 

Zapísala: PaedDr. Martina Blažejová 

 

V Trenčíne dňa 09. decembra 2022 

 

 

 

 

 

                                                                                                  Bc. Mária Machová 

                                                                                  predsedníčka komisie školstva a mládeže 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



UZNESENIE Č.  7/2022 

  

zo zasadnutia Komisie školstva a mládeže pri MsZ v Trenčíne konaného dňa 06. 12. 2022 

 

 

Komisia školstva a mládeže 

 

- schvaľuje: 

a) program rokovania 

b) doplnenie 2 bodov do programu rokovania  

     -  Návrh programového rozpočtu Mesta Trenčín na roky 2023 – 2025 

     -  Aktualizácia PHRSR (PRM), vrátane Záverečného stanoviska OÚ Trenčín – SEA    

        a Integrovaná územná stratégia Mestskej funkčnej oblasti Trenčín do roku 2029. 

 

- neschvaľuje: 

- a) návrh vyčleniť na položku 716 sumu vo výške 15 000 € určenú na zabezpečenie 

bezpečnosti na školách 

 

- odporúča MsZ schváliť: 

a) Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Trenčín č. 30/2022, ktorým sa mení a 

dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie mesta Trenčín 20/2019 o určení výšky príspevku na 

čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmienky úhrady v 

školskej jedálni a výdajnej školskej jedálni v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Trenčín 

b) Návrh programového rozpočtu Mesta Trenčín na roky 2023 – 2025 

c) Aktualizáciu PHRSR (PRM), vrátane Záverečného stanoviska OÚ Trenčín – SEA 

a Integrovaná územná stratégia Mestskej funkčnej oblasti Trenčín do roku 2029. 

 

 

 

 

 

 

 

  

                                                                                                     Bc. Mária Machová        

                                                                                 predsedníčka komisie školstva a mládeže 


